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   DEKLINATION DES ATTRIBUTIVEN ADJEKTIVS −−−− BESONDERHEITEN  
ZVLÁŠTNOSTI SKLO�OVÁNÍ P�ÍDAVNÝCH JMEN V P�IVLASTKU 

I. P�ídavná jména jsou tvo�ena p�edevším koncovkami:  

−−−−ig (pro odvozování z podstatních jmen používán více jak u 80% p�ípad�) (nap�. das abhängige  Kind − 

závislé dít�),  
−−−− isch (pomocí –isch jsou vtvá�ena p�ídavná jména z podstatných jmen rovn�ž ve v�tšin� p�ípad� 95%) (die 

heimische Küche − domácí kuchyn�),  
−−−−lich (t�etí nejv�tší po�et p�ídavných jmen v n�m�in�) (die ärztliche Praxis − léka�ská praxe),  
−−−−bar (die fahrbare Straße − sjízdná ulice),  
−−−−sam (die bedeutsame Firma − d�ležitá, význa�ná firma),  
–haft (používán pouze p�i odvozování z podstatných jmen) (die fehlerhafte Arbeit − chybná práce).  
 
II. Mezi zvláštnosti ve sklo�ování p�ídavných jmen �adíme následující: 

(1.) P�ídavná jména zakon�ená na –el a −−−−er ztrácí p�i sklo�ování poslední samohlásku –e:  
Rovn�ž u slov cizího p�vodu a u p�ídavných jmen, které mají dvojhlásku p�ed koncovkou –er: 

 
 

 
 

 
 
V hovorovém jazyce odpadá –e p�edevším u p�ídavných jmen zakon�ených na –en: heit(e)res Wetter 
 
(2.) P�ídavné jméno hoch m�ní p�i sklo�ování souhlásku ch na h: 

 
(3.) U p�ídavných jmen s nulovým �lenem �asto vynecháváme v mluveném jazyce –e v –en za ko�enem 
slova: 

 
 
(4.) Jestliže 2 nebo více p�ídavných jmen jsou spojeny pomlkou, pouze poslední �ást má koncovku: 

 
 
III. Po osobním zájmenu je p�ídavné jméno v p�ívlastku sklo�ováno siln� (jako po �lenu nulovém)/ V 1. pádu 
plurálu je p�ídavné jméno sklo�ováno slab� (jako po �lenu ur�itém) 

 

 
 
IV. P�ídavná jména ve spojení s �íslovkami zwei a drei sklo�ujeme jako po �lenu nulovém (silné 
sklo�ování), ve 2. pádu množného �ísla p�ibírá �íslovka koncovku –er: 
 

 
 


